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1. Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen muistio 
 
Puheenjohtaja aloitti kokouksen palauttamalla mieliin huhtikuun kick off -tilaisuuden antia, josta sen 
jälkeen keskusteltiin vieressä istuvan kanssa. Ryhmän keväisen uudelleenorganisoitumisen johdosta 
suoritettiin esittäytymiskierros vielä kertaalleen. 
 

2. Esitutkinnan toimintamallit / Lakimies Eveliina Tammela, Asianajotoimisto Castren&Snellman 
 
Tammela esitteli työturvallisuusrikosprosessia esitutkinnasta lähtien ja kertoi omia havaintojaan (liite 
1). Esitutkinnan aloittamisen kynnys on hyvin matala ja sen pohjana on AVIn selvitys tilanteesta. Poliisi 
hankkii muuta selvitystä kuulusteluin. Poliisin ottaessa yhteyttä on suositeltavaa kertoa näkemyk-
sensä tapahtuneesta hyvin suppeasti ja kokonaisuudessaan vasta varsinaisessa kuulustelussa hyvin 
valmistautuneena ja avustajan kanssa. Lisäksi AVIn tekemään selvitykseen voi ja kannattaa tehdä oma 
vastine, jos havaitsee siinä puutteita tai virheitä, ja poliisin kuulustelupöytäkirja kannattaa tarkistaa ja 
tarvittaessa kommentoida mahdolliset puutteet ja virheet. Esitutkinta päätetään, kun tarvittava ai-
neisto on saatu kerättyä ja on annettu tilaisuus loppulausunnolle koko aineistosta. Tämän pohjalta 
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syyttäjä tekee syyteharkinnan. AVI on prosessissa ongelmallisessa kaksinaisroolissa, sillä se tekee ta-
paturmasta selvityksen, jonka pohjalta poliisi aloittaa esitutkinnan, ja toisaalta AVI on kuultavana oi-
keudessa (AVIn tarkastaja todistajana ja AVIn lakimies asiantuntijana).  
 
Keskusteltiin yhteisösakkojen linjasta, joita AVI lähes poikkeuksetta esittää ja joita myös hyvin usein 
tuomitaan siitäkin huolimatta, että tapauksessa olisi todettu toimitun moitteetta. Tammelan tietojen 
mukaan tuomareita koulutetaan parhaillaan mm. yhteisösakkojen suhteen ja linja toivottavasti muut-
tuu lähemmäs lain sisältöä, joka edellyttää tuottamusta. Toisaalta hallituksen esitys yhteisösakkojen 
korottamiseksi merkittävästi on parhaillaan käsittelyssä. 
 
Keskusteltiin myös tapaturman valokuvaamisen tärkeydestä, jotta on olemassa omaa todistelua ta-
pahtuneesta tukena omalle kertomukselle tapaturmasta.  
 

3. Turvallisuustilanne 
 
Suvanto esitteli tapaturmakehitystä, joka näyttää olevan menossa parempaan suuntaan. Kuolemanta-
pauksia on sattunut yksi viime kokouksen jälkeen ja tapauksia on nyt neljä (liite 2). 
 
Keväällä käydyissä TES-neuvotteluissa sovittiin pari asiaa koskien turvallisuutta, jotka Suvanto esitteli 
(liite 3). Työntekijöiden TESiin sovittiin mittamiesten kouluttamiseen velvollisuus sisällyttää osio laser-
laitteiden turvallisuudesta ja toimihenkilöiden TESiin sovittiin paikallisesti sovittava lisä turvallisuus-
päälliköille. 

   
Lisäksi Suvanto esitteli uutta ja valmisteltavana olevaa turvallisuussäännöstöä liitteissä 4 ja 5 esite-
tysti. 
 
 

4. Ehdotukset kolmesta tärkeimmästä toimenpiteestä RT:n turvallisuusryhmän painopisteissä 
 

Asenteet, hiljainen hyväksyntä (liite 6) 
 
Lohva esitti kampanjaa asenteiden muokkaamiseksi ja hiljaisen hyväksynnän poistamiseksi, jossa laa-
dittaisiin esite sekä video käytännön tapahtuman pohjalta ja lisäksi malli työmaatapaamisiin (esim. 
safety alert -kortti). Sen jälkeen nämä tulisi viestiä mahdollisimman tehokkaasti. 
 
Todettiin, että videot on syytä julkaista youtubessa, jotta niitä todella katsotaan. Ehdotettiin, että 
viestinnässä olisi syytä korostaa työturvallisuuden vaikutusta laatuun houkuttelevuuden lisäämiseksi. 
 
PK-yritykset  
 
Pulkkinen kertoi tarvitsevansa ympärilleen työryhmän, joka selvittää turvallisuushaasteita ja pohtii 
niihin ratkaisuja erityisesti kaikista pienimmissä pk-yrityksissä, jotka toimivat niin päätoteuttajana kuin 
aliurakoitsijanakin. Yhdeksi keinoksi esitettiin jo tässä vaiheessa Mobiiliturvaa, Raksa10:ä ja UPA-arvi-
ointia. Sovittiin, että työryhmän Pulkkisen kanssa muodostavat Korpisaari ja Kaskiala. 
 
Sidosryhmiin/viranomaisiin vaikuttaminen (liite 7) 
 
Pinomäki kertoi näkemyksiään vaikuttamisen suhteen. Luovan tuleva perustaminen tulee vaikutta-
maan asiaan ja siksi Luovan valmisteluun on syytä vaikuttaa. Mm. riittävän turvallisuus- ja rakennus-
alan osaamisen varmistaminen Luovassa on merkittävää. STM:ä on syytä lähestyä RT:stä sekä kirjeitse 
että pyrkiä järjestämään tapaaminen, jotta alan viesti saataisiin perille sekä kirjallisesti että suullisesti. 
Wartiovaara kertoi, että Luovan perustamista on siirretty vuodella eteenpäin. RT on jo esittänyt ta-
paamista ja se on viranomaisten agendalla. 
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Turvallisuusviestintä (liite 8) 
 
Ahlberg kertoi ajatuksista turvallisuusviestinnän tehostamiseksi TRT:n turvallisuusryhmän kesäkuun 
kokouksessa esitetyn mukaisesti. Ahlberg esitti, että turvallisuusviestinnästä olisi syytä tehdä suunni-
telmallisempaa esim. vuosikellon avulla. Lisäksi olemassa olevien turvallisuutta edistävien keinojen 
leviämistä tulisi edistää ja RT:n turvallisuusryhmän näkyvyyttä tulisi lisätä. 
 
Alan yhteiset linjaukset (liite 9) 
 
Suvanto esitteli ajatuksia yhteisten linjausten edistämiseksi. Suvannon mukaan TKL:n Rakennuskone-
jaosto on esittänyt yhteistä linjausta henkilönostinten koulutuksen tasalaatuisuuden varmistamiseksi 
ja antanut siitä esityksen RT:lle. Sovittiin, että keskustellaan TKL:n Rakennusjaoston kanssa asiasta yh-
teisessä kokouksessa Espoon turvapuistossa 3.10., johon lähetetään kutsu syyskuun kuluessa. 
 

5. Muut asiat 
 
Muistutettiin, että vuoden 2019 työturvallisuusviikko järjestetään viikolla 20 (13.-17.5.) 
 
Husari esitteli Ratulo-hankkeen tilannetta (liite 10). Ratulo-opas, jota varten on käsitelty valtava 
määrä sattuneita tapaturmia, saataneen valmiiksi vuoden 2018 loppuun mennessä. Ratulo-tutkimusta 
tekee Mittaviiva ja siihen on saatu mukaan riittävästi yrityksiä. Ratulo-mobiiliturva tulee olemaan ap-
plikaatio, jonka avulla kukin käyttäjä voi mm. tehdä vaarojen arvioinnin ja saada hälytyksiä vaaroista.  

 
6. Seuraava kokous 

 
Seuraava koko RT:n turvallisuusryhmän kokous pidetään 12.12.2018 klo 9.30 Eteläranta 10:ssä 2. ker-
roksessa neuvotteluhuoneissa E28-E29, johon lähetetään kalenterikutsu. Kokouksen päätteeksi syö-
dään joululounas.  

 
Vakuudeksi  
 
Anne Hirsiniemi 
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Liite.  Osallistujat ja kokousajat  
 

Talonrakennusteollisuus TRT  
Turvallisuusryhmä 

RT Turvallisuusryhmä 
 

1. Antti Leino, Skanska Oy, pj 

2. Sirpa Ek, Hartela Yhtiöt Oy 

3. Arto Huhtanen, NCC Suomi Oy 

4. Antti Jokela, YIT Oyj 

5. Marko Kilpeläinen, Peab Oy 

6. Jari Korpisaari, SRV Oy 

7. Tuija Lönnrot, Bonava Oy 

8. Jukka Moilanen, Lapti Oy 

9. Veikko Nissilä, Lumon Oy 

10. Jari Pulkkinen, Fira Oy 

11. Heinrich Scwab, Inlook Oy 

12. Mikko Tammihovi, Telinekataja Oy 

13. Ville Vatanen, Lujatalo Oy 

Liiton edustajat  
14. Juha Suvanto 

15. Anne Hirsiniemi, sihteeri 

16. Ville Wartiovaara 

17. Tommi Ahlberg, RT 

18. (Kim Kaskiaro) 

19. (Hannu J. Mäkinen) 

20. (Ahti Niskanen) 

 

Talonrakennusteollisuus TRT 
1. Antti Leino, Skanska Oy, pj(* 

2. Sirpa Ek, Hartela Yhtiöt Oy 

3. Arto Huhtanen, NCC Suomi Oy 

4. Antti Jokela, YIT Oyj 

5. Marko Kilpeläinen, Peab Oy 

6. Jari Korpisaari, SRV Oy 

7. Tuija Lönnrot, Bonava Oy 

8. Jukka Moilanen, Lapti Oy 

9. Veikko Nissilä, Lumon Oy 

10. Jari Pulkkinen, Fira Oy 

11. Heinrich Scwab, Inlook Oy 

12. Mikko Tammihovi, Telinekataja Oy 

13. Ville Vatanen, Lujatalo Oy 

Rakennustuoteteollisuus RTT ry 
14. Kari Lohva, Rudus Oy(* 

15. Katja Salmi, Parma Oy 

INFRA ry 
16. Kati Kaskiala, TerraWise Oy 

17. Tapio Leinonen, Terramare Oy 

18. Timo Pinomäki, Graniittirakennus Kal-

lio Oy(* 

LVI Tekninen Urakointi LVI-TU 
19. Mika Määttä, Caverion Suomi Oy 

Pinta 
20. Janne Papula, Kerabit Oy 

Liiton edustajat  
21. Juha Suvanto, TRT 

22. Anne Hirsiniemi, sihteeri, RT 

23. Ville Wartiovaara, TRT 

24. Tommi Ahlberg, RT 

25. Ari Kähkönen, Infra ry 

26. Heidi Husari, Rateko 

27. (Kim Kaskiaro, TRT) 

28. (Hannu J. Mäkinen, TRT) 

29. (Ahti Niskanen, TRT) 

 
(*Työvaliokunta  

2018 kokoukset, Eteläranta 10  

12.6. klo 9.30, 2. krs E16  

 21.8. klo 9.30, 2. krs E28-E29 

9.10. klo 9:30, 2. krs E13  

 12.12. klo 9:30, 2. krs E28-E29 
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